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Sitno, 30 października 2013 roku 
 

ST.0043.VI.39.2013 
 

Protokół Nr XXXIX/2013 

R a d y  G m i n y 
 Sitno 

z dnia 30 października 2013 roku 
 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013 rok, 

- w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sitno 

na lata 2013-2018, 

- w sprawie uchwalenia zmian „Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Sitno”, 

- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 

Gminy Sitno na rok 2014, 

- w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowane do obliczenia podatku rolnego na 2014 

rok, 

- w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na rok 2014, 

- w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf za zbiorowe zaopatrzenie w 

wodę oraz zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

5. Informacje oraz dyskusja w sprawie prac nad budżetem na rok 2014. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

8. Sprawy różne. 

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Radni obecni: 
 

1. Biłant Marek 

2. Borowiec Andrzej 

3. Antoni Gazda 

4. Juszczak Andrzej 

5. Kozak Leszek 

6. Mazurek Janusz 

7. Mazurek Jerzy 

8. Niedźwiedź Zygmunt 

9. Ostapińska Dorota 

10. Palikot Piotr 

11. Pawlicha Bogdan 

12. Stefańczuk Zbigniew 

13. Szajnoga Marek 
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14. Tarkot Alina 

15. Tukiendorf Edward 

 

Ad 1 

 

Otwarcie obrad sesji 
 

         Otwarcia obrad XXXIX Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf. 

Przewodniczący powitał Radnych, sołtysów oraz przedstawicieli firmy E-on: 

Pana Roberta Olak i Sebastiana Szyszłowskiego, a także Pana Ryszarda Rabiegę 

z firmy BioPower i gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana Kajetana Protasa, 

Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią Jolantę 

Hryciuk i Panią Anitę Nankiewicz  z firmy „EKO-PLAN”. Obrady rozpoczęły 

się o godz. 12
00

 i trwały do godz. 16
30

. 

 

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
 

Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że 

w obradach uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne quorum potrzebne do 

podejmowania prawomocnych uchwał.  

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad. Następnie 

Przewodniczący poprosił, aby na początku obrad oddać głos przybyłym 

gościom. 

Następnie Przewodniczący zapytał, czy są jakieś uwagi do porządku obrad. 

 Ponieważ uwag nie było Przewodniczący poddał pod głosowanie 

proponowany porządek obrad.   

Proponowany porządek obrad został przyjęty jednogłośnie w głosowaniu 

jawnym. 

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

        Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, by w skład Komisji Uchwał                 

i Wniosków weszli nw. Radni: Zygmunt Niedźwiedź, Antoni Gazda, Janusz 

Mazurek. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 
 

Następnie Przewodniczący oddał głos przybyłym gościom. 
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Pan Szyszłowski z firmy E-on na wstępie zapytał Radnych, czy już podjęli 

decyzję, jeśli chodzi o strefę oddziaływania wiatraków w Cześnikach Kolonia 

Górna. 

Pan Andrzej Borowiec Przewodniczący Komisji Rolnictwa odpowiedział, 

że oczekiwania mieszkańców są takie, aby minimalna odległość wiatraka od 

zabudowy wynosiła 2,5 km.  

Następnie Pan Sebastian Szyszłowski omówił projekt parku wiatrowego 

w gminie Komarów Osada, który ma strefę oddziaływania w miejscowości 

Cześniki Kolonia Górna. Omawiając w głównej mierze strefy odziaływania 

akustycznego wiatraków na terenie gminy Sitno, czyli poziom hałasu. 

Pani Anita Nankiewicz poinformowała, że rzeczywiście strefa 

oddziaływania wynosząca 40-45 dB, jaką jest objęty teren Cześnik Kolonia 

Górna na dzień dzisiejszy nie ma znaczenia, jednak z perspektywy czasu może 

on mieć znaczenie ze względu na warunki zabudowy, ponieważ w strefie od 

45dB nie będzie mogła już istnieć żadna zabudowa zagrodowa, ani tym 

podobna. 

Pan Sekretarz poinformował, że strefa oddziaływania była mierzona od 

zabudowy, natomiast od zabudowy jest jeszcze ujęte w studium 100m dalej 

możliwość zabudowy i już powstaje błąd. W tym miejscu już nie będzie 45dB 

tylko będzie przekraczać, ponieważ zbliżamy się do wiatraków. 

Głos zabrał również Pan Robert Olak z firmy E-on mówiąc, że jest małe 

prawdopodobieństwo, aby ktokolwiek budował się więcej jak 1km od 

zabudowań, ponieważ wiąże się to z kosztami przyłączy itp. 

Pan Borowiec powiedział, że byłoby nie w porządku wobec mieszkańców, 

gdybyśmy się zgodzili na tą strefę oddziaływania, dlatego że nie zgodziliśmy się 

na budowę wiatraków w naszej gminie, a teraz mielibyśmy pozwolić na 

oddziaływanie wiatraków z sąsiedniej gminy. 

Pan Pawlicha poinformował, że reprezentuje mieszkańców z tamtej 

miejscowości i po rozmowie z mieszkańcami ich opinia jest taka żeby nie 

zezwolić na tą strefę odziaływania akustycznego, a więc tak też będzie 

głosował. 

Pan Szyszłowski powiedział, że jego zadaniem było tylko przedstawienie 

strefy oddziaływania akustycznego, natomiast decyzja należy tylko do Państwa 

Radnych, czy zgodzą się na tą strefę. 

Następnie głos zabrał Pan Mirosław Bury mieszkaniec Rozdół, poprosił 

o zajęcie się sprawą uporządkowania drogi powiatowej na odcinku Janówka-

Rozdoły. Chodzi konkretnie o uporządkowanie zakrzaczenia. 

Pan Sekretarz poinformował, że ma przygotowane pisma, petycje dla 

Państwa Radnych, jakie były pisane do Starostwa w tych sprawach. Ze 

szczególnym uwzględnieniem odcinka drogi Janówka-Rozdoły. Pisma dotyczą 

zarówno zakrzaczenia, odśnieżania, oznakowania dróg itp. 

Pan Borowiec zapytał, kiedy było wysyłane ostatnie pismo. 

Pan Sekretarz powiedział, że dwa dni temu, ale piszemy każdego roku. 
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Pan Borowiec poinformował, że na tym odcinku jest naprawdę problem, 

ponieważ wystają gałęzie na jezdnię i w każdej chwili taka gałąź może wybić 

szybę w autobusie z dziećmi.  

Następnie Pan Sekretarz rozdał Radnym następujące pisma: 

- Pismo z dnia 26.07.2013 r. skierowane do Dyrektora Generalnej Dyrekcji 

Dróg Krajowych i Autostrad Oddział w Lublinie dotyczące bezpieczeństwa na 

drodze krajowej nr 74 oraz odpowiedz z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych 

i Autostrad Oddział w Lublinie na powyższe pismo. 

- Pismo z dnia 19.09.2013 r. do Dyrektora Oddziału Cukrowni Werbkowice 

w sprawie przyznania częściowej rekompensaty w związku z uszkodzeniem dróg, 

spowodowanym odbiorem buraków cukrowych. 

- Pismo z dnia 14.10.2013 r. do Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków 

Delegatura w Zamościu dotyczące Rządcówki i parku w miejscowości 

Jarosławiec.  

- Pismo z dnia 16.10.2013r. do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych 

w Zamościu w związku ze złym stanem technicznym powiatowej infrastruktury 

drogowej Cześniki-Wolica Śniatycka oraz odpowiedz na to pismo z Zarządu 

Dróg Powiatowych w Zamościu. 

- Pismo z dnia 17.10.2013 r. do Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg 

Krajowych i Autostrad Oddział w Lublinie dotyczące bezpieczeństwa drogi nr 

74. 

- Pismo z dnia 28.10.2013 r. do Starosty Powiatu Zamojskiego dotyczące 

potrzeb w zakresie dróg powiatowych na terenie Gminy Sitno. 

Kolejno Pan Przewodniczący oddał głos Panu Rabiedze z firmy BioPower. 

Pan Rabiega poinformował, że gmina Sitno jest już w trakcie zmian 

studium i w planie zagospodarowania przestrzennego. Jest już pierwsza wstępna 

lokalizacja biogazowni w okolicach Horyszowa. Jednak na terenie gminy 

powinniśmy wybrać, co najmniej trzy takie lokalizacje potrzebne do 

prawidłowej współpracy tego systemu, który będzie się wzajemnie wspierał 

i współpracował. Dałoby to szansę wybudowania pierwszego ogniwa takiego 

węzła, który byłby zdolny do zasilania wybranych odbiorców do sprzedaży 

energii.  

Pan Rabiega zaproponował pozostałą lokalizację biogazowni bliżej 

Cześnik i Sitno Kolonia. 

Pan Pawlicha zapytał, gdzie jest przewidziana lokalizacja w Cześnikach. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że przewidujemy trzy następujące lokalizacje, 

w Kolonii Sitno w miejscu gdzie były planowane wiatraki, w Cześnikach 

Kolonii Górnej, tam gdzie miała być strefa ochronna wiatraków i w Horyszowie 

Polskim (dolnica). 

Dalej Pan Sekretarz poinformował, że jeżeli w dniu dzisiejszym Radni 

podejmą decyzję o przyjęciu strefy ochronnej dla elektrowni wiatrowych na 

terenie gminy Komarów-Osada, to nie będzie możliwości podjęcia dzisiaj 

uchwały w sprawie studium. Natomiast, jeżeli Radni zadecydują, że gmina 

Komarów-Osada nie może wchodzić ze strefą oddziaływania wiatraków na 
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teren naszej gminy to będziemy mogli podjąć dzisiaj uchwałę zawierającą 

wstępną lokalizację biogazowni. 

Następnie Pan Sekretarz powiedział, że Agencja Nieruchomości Rolnej 

dokonuje podziałów geodezyjnych działek (1000, 1000/1, 1000/2)  

w Horyszowie Polskim. Mają być podzielone na działki o powierzchni od 3ha 

do 5ha. W planie te tereny są ujęte, jako zabudowa zagrodowa. 

Pan Rabiega poprosił, aby Radni w zmianach do planu uwzględnili te trzy 

lokalizacje, co by otworzyło drogę do rozpoczęcia prac projektowych dla 

pierwszego obiektu, a w kolejności do pozostałych.   

Dalej Pan Rabiega poinformował, że podstawą jest przystąpienie gminy do 

spółdzielni, dlatego też jest potrzeba podjęcia dwóch uchwał przez gminę – 

jedna dotycząca decyzji przystąpienia do spółdzielni, a druga dotycząca 

deklaracji określającej kwotę wkładu finansowego na realizację tego 

przedsięwzięcia. 

Pan Pawlicha zapytał, czy my, jako samorząd możemy uczestniczyć 

w takiej inwestycji. 

Pan Rabiega wyjaśnił, że tak, jako organ. 

Pan Borowiec zapytał, jaki musi być minimalny wkład, jeśli chodzi 

o rolnika indywidulanego, aby zostać członkiem spółdzielni.  

Pan Rabiega wyjaśnił, że minimalny wkład to 500zł za jeden udział 

w spółdzielni.  

 Pan Stefańczuk powiedział, że trzeba teraz o tym poinformować 

mieszkańców. 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że były już materiały i informacje na ten 

temat przekazywane mieszkańcom. 

Pan Wójt stwierdził, że aby przystąpić do tej inwestycji potrzebna jest 

suma na początek około 460tys. zł.  

Dalej Pan Wójt powiedział, że trzeba będzie się zastanowić nad tym 

zadaniem przy planowaniu budżetu na rok 2014, a być może będą 

dofinasowania ze środków unijnych. 

Pani Skarbnik zapytała, czy budowa będzie trwała 10lat. 

Pan Rabiega wyjaśnił, że wszystko zależy od środków i formalności, 

ogólnie jest możliwe wykonanie tego przedsięwzięcia w krótszym czasie. 

Dziesięć lat to czas przewidywany do połączenia tych wszystkich biogazowni 

w tych sześciu gminach w jeden węzeł. 

Pan Juszczak zapytał, jaki jest koszt wybudowania takiego jednego źródła, 

czyli w naszym przypadku trzech. 

Pan Rabiega wyjaśnił, że koszt wybudowania jednego obiektu wraz 

z otoczeniem to około 9,5 mln zł, czyli na trzy obiekty 28,5 mln zł.  Gdyby 

przyjąć strukturę finansową, że 20% to środki własne, 70% procent to jest 

prawdopodobna dotacja na takie przedsięwzięcie no i jakiś nie wielki kredyt do 

wsparcia projektu i wtedy budujemy pierwszy obiekt. 

Pan Pawlicha powiedział, że chcąc taki obiekt wybudować trzeba posiadać 

najpierw środki własne, a dopiero później będzie refundacja. 
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Pan Rabiega wyjaśnił, że dotacja przyznawana jest w momencie 

zatwierdzenia wniosku o dotację i wtedy są formy przedpłatowe, albo formy 

rozpisania na etapy. 

Pan Pawlicha powiedział, że my prowadzimy różne projekty i za wszystkie 

musimy pierwsze zapłacić z własnych środków, a dopiero później dostajemy 

zwrot. 

Pan Rabiega wyjaśnił, że są to inne programy, natomiast programy 

dotyczące odnawialnych źródeł energii, są oparte o finansowanie w trakcie 

realizacji. 

Dalej Pan Rabiega poinformował, że gmina musiałaby mieć swój wkład 

około 2mln zł.  

Pan Szajnoga zapytał, jaki wkład miałaby firma BioPower, jako firma 

prowadząca. 

Pan Rabiega wyjaśnił, że ich firma nie chciałaby mieć żadnego wkładu, 

a ich rola głównie oparta byłaby na prowadzeniu tego projektu i organizowaniu 

wykonawstwa. Jednak jakąś część udziałów firma kupi, jednak nie za istotne 

kwoty, które by zachwiały proporcje uczestnictwa samorządu. 

Pan Sekretarz powiedział, że trzeba się zastanowić jak zachęcić 

mieszkańców, ponieważ perspektywa 10 lat nie zachęci nikogo.  

Pan Rabiega powiedział, że tak naprawdę pierwszy węzeł może powstać 

już w roku 2015 wszystko zależy od formalności i pieniędzy. 

Pan Pawlicha zapytał, jakie będą obciążenia administracyjne, wewnętrzne 

spółdzielni na początku jej utworzenia i jakie etaty. 

Pan Rabiega wyjaśnił, że aby zarejestrować spółdzielnię wystarczy 9 

uczestników takiej spółdzielni. Funkcję kontrolną nad spółdzielnią będzie 

prowadziła rada nadzorcza, która w pierwszym etapie będzie wykonywać to 

społecznie. Rada nadzorcza miałaby pochodzić głównie z gmin. W momencie, 

kiedy będziemy gotowi do uruchomienia pierwszego obiektu, pojawią się jakieś 

koszty związane ze stroną administracyjną. Natomiast do momentu rozpoczęcia 

budowy powinny być koszty symboliczne. 

Pan Wójt zaproponował, aby gmina przeznaczyła grunty w Horyszowie 

Polskim Stara Kolonia ( dolnica) pod wstępną budowę biogazowni. 

 Pan Sekretarz powiedział, że możemy już przekazać ponad 1ha działki 

w Horyszowie Polskim ( dolnica), który byłby naszym wkładem w spółce.  

 

 

Ad. 4 

 

Podjęcie uchwał 

 

Pan Zygmunt Niedźwiedź odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

1) Uchwała Nr XXXIX/217/2013 Rady Gminy Sitno z dnia 30 października 

2013r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2013r. 
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Uchwałę omówiła Pani Skarbnik. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

2) Uchwała Nr XXXIX/218/2013 Rady Gminy Sitno z dnia 30 października 

2013r. w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Sitno na lata 2013-2018. 

 

Uchwałę omówiła Pani Skarbnik. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za i 1 

głosie wstrzymującym się. 

 

3) Uchwała Nr XXXIX/219/2013 Rady Gminy Sitno z dnia 30 października 

2013r. w sprawie uchwalenia zmian „Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Sitno”. 

 

Uchwałę omówiła Pani Anita Nankiewicz z firmy EKO-PLAN, która 

zajmowała się przygotowaniem załączników uchwały. 

Pani Nankiewicz poinformowała, że w związku z protestami mieszkańców 

w sprawie lokalizacji wiatraków elektrownie wiatrowe zostały całkowicie 

usunięte ze studium na terenie naszej gminy.  

Pan Wójt zapytał jak wygląda sprawa rekompensaty, jeśli chodzi o Naturę 

2000, ponieważ mamy duży problem z uporządkowaniem rowu w Cześnikach 

itp., jeśli chodzi o obszary Natury 2000. 

Pani Nankiewicz wyjaśniła, że sprawa Natury 2000 jest sprawą nadrzędną 

i nic się nie da z tym zrobić.  

Pan Sekretarz przekazał Radnym następujące pisma: 

- Obwieszenie z dnia 08.10.2013 r. Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w Lublinie informujące o sporządzeniu projektu planu zadań 

ochronnych dla obszaru Natura 2000 Kornelówka. 

- Obwieszenie z dnia 17.10.2013 r. Regionalnego Dyrektora Ochrony 

Środowiska w Lublinie informujące o sporządzeniu projektu planu zadań 

ochronnych dla obszaru Natura 2000 Dolina Górnej Siniochy. 

Następnie Pan Sekretarz, omówił szczegółowo uchwałę, jakich działek 

dotyczy informując jednocześnie, iż jakiekolwiek głosowanie w sprawie 

wiatraków jest już nie potrzebne. 



8 

 

Kolejno Pan Sekretarz zapytał Panią Nankiewicz, czy zapis dotyczący 

(dolnicy) dotyczy również innej formy energii odnawialnej np. paneli 

fotowoltaicznych itp. 

Pani Nankiewicz wyjaśniła, że w przypadku studium nie określamy 

technologii i jak najbardziej dotyczy to fotowoltaiki, natomiast takie rzeczy 

będziemy rozważali na etapie planu. 

Podsumowując Pan Sekretarz poinformował, że uchwała dotyczy 8 zmian. 

Następnie Pan Sekretarz powiedział, że musimy się jeszcze zastanowić, 

w jakiej formie odniesiemy się do pisma Pani Wójt z Komarowa odnośnie 

stanowiska rady w sprawie przeniesienia strefy oddziaływania 16 wiatraków 

zlokalizowanych na terenie gminy Komarów-Osada na teren gminy Sitno.  

Pan Borowiec zapytał, czy jeżeli studium zostawimy w takiej formie, 

w jakiej teraz jest, to te wiatraki nie będą mogły tak blisko powstać, ani strefa 

nie będzie ujęta. 

Pan Pawlicha stwierdził,: „że mamy to przegłosować i wiatraki mamy już 

z głowy. 

Pan Sekretarz potwierdził wypowiedź Pana Pawlichy. 

Pan Wójt zapytał, jaka w takim razie jest proponowana odległość 

wiatraków od zabudowań, ponieważ musimy wyrazić stanowisko pisemnie 

i czymś musimy to stanowisko umotywować. 

Pan Borowiec powiedział, że mieszkańcy z Cześnik Kolonia Górna 

proponowali odległość 2,5-3km od zabudowań. 

Pan Wójt zapytał, na jakiej zasadzie to było liczone. 

Pan Borowiec wyjaśnił, że Światowa Organizacja Zdrowia, Polskie 

Ministerstwo zakłada odległość 2-3km, dla przykładu Tarnogród 2,5-3km, 

Olsztyn 3km w Czechach też 3km, także mamy, czym się poprzeć. 

Pan Borowiec zaproponował, aby uchwalić taką uchwałę w gminie, która 

ustaliłaby odległości wiatraków od zabudowań 2-3km, natomiast odległości 

mniejsze wymagałyby zgody mieszkańców. 

Pan Sekretarz stwierdził, że powinniśmy się trzymać tego stanowiska, które 

przyjęliśmy na poprzednich sesjach, czyli odległości 2km od zabudowań. 

Pan Borowiec powiedział, że jak już to 2km od terenów wyznaczonych pod 

zabudowę. 

Pan Przewodniczący podzielił zadanie Pana Sekretarza mówiąc, że 2km od 

terenów wyznaczonych pod zabudowę będzie najrozsądniejsze a zarazem 

zostanie podtrzymane stanowisko z poprzednich sesji. 

Pan Sekretarz powiedział, że ta odległość jest istotnym elementem uchwały 

i nie da się przegłosować tej uchwały jak nie znamy odległości. 

Pani Nankiewicz, poinformowała, że na następnej sesji możemy podjąć 

zupełnie odrębną uchwałę, którą Wojewoda nie podważy, bo już na terenie 

Lubelszczyzny jest to praktykowane, gdzie sami zdecydujemy, jaka to ma być 

odległość. 

Dalej Pani Nankiewicz wyjaśniła, że rzeczywiście podjęcie tej uchwały 

w kwestii dotychczasowych farm wiatraków zamyka procedurę w tej sprawie. 
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Pan Borowiec powiedział, że studium przegłosujemy, natomiast uchwałę 

w sprawie odległości możemy przegłosować na kolejnej sesji. 

Pan Sekretarz stwierdził, że nie pokrywa się to z naszymi ustaleniami 

wcześniejszymi, ponieważ dla naszych mieszkańców ustalamy odległość 2km, 

a dla mieszkańców sąsiedniej gminy ustalamy 2,5-3km. 

 

W związku z brakiem więcej pytań Przewodniczący poddał pod 

głosowanie omówioną Uchwałę. 

 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

4) Uchwała Nr XXXIX/220/2013 Rady Gminy Sitno z dnia 30 października 

2013r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie Gminy Sitno na rok 2014. 

 

Pan Przewodniczący wyjaśnił, że proponowane są te same stawki jak 

w ubiegłym roku, nie ma tutaj żadnych zmian. 

Następnie Przewodniczący poinformował, że subwencja dla gminy została 

zmniejszona o około 600tys. zł. 

 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

 

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za i 1 

głosie wstrzymującym się. 

 

5) Uchwała Nr XXXIX/221/2013 Rady Gminy Sitno z dnia 30 października 

2013r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta przyjmowane do 

obliczenia podatku rolnego na 2014 rok. 

 

Pan Przewodniczący poinformował, że przyjmujemy średnią cenę skupu 

żyta na tym samym poziomie, co w zeszłym roku. 

Pan Juszczak zapytał, jaka była ściągalność podatku w tym roku. 

Pan Wójt odpowiedział, że w tej chwili nie jest w stanie odpowiedzieć, 

ponieważ wiele poszło upomnień, jednak zakłada ściągalność na poziomie 85%. 

 

W związku z brakiem więcej pytań Przewodniczący poddał pod 

głosowanie omówioną Uchwałę. 

 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

6) Uchwała Nr XXXIX/222/2013 Rady Gminy Sitno z dnia 30 października 

2013r. w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych na rok 2014. 
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Pan Przewodniczący poinformował, że stawki pozostały na podobnym 

poziomie, co w zeszłym roku, zostały zaokrąglone tylko grosze. 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie 

omówioną Uchwałę. 

 

Uchwała została przyjęta w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za i 1 

głosie wstrzymującym się. 

 

7) Uchwała Nr XXXIX/223/2013 Rady Gminy Sitno z dnia 30 października 

2013r. w sprawie przedłużenia czasu obowiązywania dotychczasowych taryf 

za zbiorowe zaopatrzenie w wodę oraz zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że dlatego podejmujemy uchwałę, ponieważ nie może 

być dłużej niż na rok, jednak stawki zostały takie same jak w poprzednim 

roku. 

Pan Szajnoga zapytał, jakie są teraz realne ceny za wodę. 

Pan Sekretarz odpowiedział, że będą coraz mniejsze z powodu coraz to większej 

liczby przyłączy, a co za tym idzie koszty utrzymania maleją.  

Pan Jerzy Mazurek zapytał, ile jest podpisanych umów na wodę, ponieważ jest 

137 przyłączy. 

Pan Sekretarz odpowiedział, że brakuje tylko 9 umów- Kornelówka i Czołki. 

 

W związku z brakiem więcej pytań Przewodniczący poddał pod 

głosowanie omówioną Uchwałę. 

 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

 

Ad. 5 

 

Informacje oraz dyskusja w sprawie prac nad budżetem na rok 2014. 

 

Informacje przedstawił Pan Sekretarz mówiąc, że konieczne było 

przeanalizowanie 32 uchwał, z tego trzeba było uchwalić tylko 4 uchwały, 

ponieważ pozostałe nie są tylko na rok. Natomiast 14 listopada musimy 

przygotować już projekt budżetu na rok 2014. 

Dalej Pan Sekretarz zapytał, Radnych jak widzą współpracę z gminą, 

z Panią Skarbnik, z Wójtem w zakresie opracowania budżetu na 2014 r. 

Pan Przewodniczący, odpowiedział, że w poprzednich latach spotykali się 

wszyscy razem odnośnie budżetu i w tym roku trzeba zrobić tak samo. 

Następnie Pan Wójt przedstawił potrzeby w budżecie na rok 2014 

dotyczące inwestycji i remontów, a także oświaty. 
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Pan Wójt podkreślił, że mamy trzy kluczowe projekty do realizacji, projekt 

w Cześnikach, Kornelówce i w Czołkach. 

Dalej Pan Wójt poinformował, że mamy również projekty w ramach LGD, 

jeśli chodzi o umundurowanie orkiestry, strojów dla KGW, a także w zakresie 

placów zabaw i miejsc boiskowych. 

Kolejno Pan Wójt powiedział, że rozmawiał ze Starostą w sprawie ujęcia 

do planu remontu dróg powiatowych z Łapiguza do Sitna i w kierunku do 

Jarosławca, a także zakręt przy szkole w Cześnikach, jak również pobocza 

i drogownictwo gminne. Trzeba się również zastanowić, czy warto w ogóle 

inwestować i remontować obiekt w obrębie Zakładu Rolnego, czy nie lepiej 

rozpocząć od nowa. Podobna kwestia dotyczy Stabrowa, czy nie lepiej nabyć 

budynek od Pana Miszczuka – tam byłaby kuchnia – za kwotę 50-60tys. zł, co 

stanowiłoby jakieś dodatkowe mienie, zamiast płacić za projekt 20-25 tys. zł. 

Następnie Pan Wójt poruszył kwestie remontu i dokończenia pozostałych 

budynków: w Horyszowie Polskim, Horyszów Polski- Nowa Kolonia, wiata 

w hydroforni, remont budynku gminnego.  

Pan Wójt zaproponował, spotkanie z Radnymi przed 10 listopada 

w sprawie budżetu na rok 2014. 

Pan Jerzy Mazurek stwierdził, że dopóki urząd gminy nie przedstawi 

jakiegoś zarysu podstawowego budżetu to nie ma sensu się spotykać. 

Pan Sekretarz zaproponował spotkanie w sprawie budżetu na dzień 11 

listopada godz15
00 

po uroczystości w Czołkach – propozycja została przyjęta.   

 

Ad. 6 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno dr inż. Kajetan Protas. 

 

Poruszając zagadnienia: 

1. Sprawy spółki wodnej (obszar łąk Janówki i Horyszowa Polskiego);  

2. Sprawy bezpieczeństwa (chodnik w obrębie Stabrowa przy drodze 

krajowej, w Jarosławcu); 

3. Sprawy drogownictwa (poprawa dróg gminnych za pomocą żużlu 

w obrębie Cześnik, Bożego Daru, Jarosławca, Stabrowa, Stanisławki, 

Rozdół, Horyszów Polski, Kornelówki, Czołki); 

4. Sprawy gospodarcze ( koszenie miejsc pamięci, usuwanie awarii, remont 

parkingu w Czołkach); 

5. Spraw przetargu w Czołkach; 

6. Sprawy dróg powiatowych; 

7. Sprawy kulturalne; 

8. Sprawy sportowe ( Potok Sitno); 

9. Sprawy składania wniosków na utylizację azbestu; 

10. Sprawy Natury 2000 ( Czołki, Kornelówka, Cześniki);  
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Pan Sekretarz dodał, że przed sesją Rady odbyła się sesja sołtysów, którzy 

otrzymali wszystkie te materiały, które otrzymali Radni, a także wnioski na 

azbest. 

Ad. 7 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 

 

 Pan Borowiec podziękował za żużel i poinformował, iż jest jeszcze 

problem z zakrzaczeniami na drogach gruntowych gminnych, które utrudniają 

miejscami przejazd. W związku z tym, w jaki sposób to będzie rozwiązane, 

„(…) czy będziemy wysyłać ekipę z gminy, czy rozmawiać z właścicielami tych 

działek, aby wycieli krzaki przy drodze”. 

 Pan Wójt zapytał, o jaką drogę chodzi, ponieważ musimy zrobić wykaz 

właścicieli działek, a następnie wystosujemy pismo do właścicieli tych działek, 

z określeniem terminu na usunięcie zakrzaczeń. Jeżeli nie zostaną zakrzaczenia 

usunięte w wyznaczonym terminie to będzie to robić gmina być może na koszt 

właściciela działki. 

 Pan Borowiec zapytał, czy sprawa wynajmu placów buraczanych nadal 

jest aktualna.  

Pan Sekretarz wyjaśnił, że jest to aktualne, ale o tym będziemy rozmawiać 

przy budżecie. 

Dalej Pan Borowiec, zapytał jak wygląda sprawa sfrezowania pniaków. 

Pan Sekretarz odpowiedział, że pniaki mają być sfrezowane, kolejne 

pismo już poszło w tej sprawie. 

Pan Palikot podziękował za żużel i poprosił jeszcze o żużel na kliny, 

a także kamień. 

Następnie Pan Palikot powiedział, że złożył pismo w sprawie wycięcia 

krzaków jednak dalej się nic w tej sprawie nie dzieje. Szczególnie chodzi o Pana 

Skulskiego, ponieważ jego krzaki wchodzą najbardziej w drogę i nie można 

tamtędy przejechać – naprzeciwko Kukiełki. 

Pani Ostapińska podziękowała za wymianę okien w remizie w Stabrowie 

i zapytał czy drzwi też będą wymienione.  

Pan Sekretarz powiedział, że dzisiaj mają być wstawiane. 

Dalej Pani Ostapińska powiedziała, że jeżeli chodzi o rozbudowę remizy 

to raczej nie ustąpią, ponieważ koło gospodyń ma w planie organizowanie tam 

uroczystości, imprez i nikt nie będzie biegał z talerzami z jednego budynku do 

drugiego. 

Kolejno Pani Ostapińska podziękowała za żużel. 

Pan Gazda przypomniał, że na ostatnich sesjach dopisał drogę miedzy 

Kolonią Sitno, a Sitnem od pomnika do Dziury, są tam takie doły, że trzeba to 

zrobić. 

Pan Sekretarz przedstawił ofertę Pana Bondyry dotyczącą 1000t gruzu 

z dowozem do Wólki Horyszowskiej i innych w cenie 41,82zł za tonę brutto 

z dowiezieniem gruzu – lepszej oferty nie znajdziemy. 
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Pan Stefańczuk powiedział, że trzeba jeszcze w Horyszowie-Stara 

Kolonia poprawić drogę do pól, „(…) jest już dobry zaczątek – jedna wywrotka 

żużlu, ale trzeba by jeszcze coś pod spód wysypać, żeby to utwardzić”. 

Pan Sekretarz odpowiedział, że dopiero ma być kamień z Cukrowni. 

Pan Przewodniczący poinformował, że trzeba wyrównać drogę w dolnicy 

koło Pana Denkiewicza i to samo jest na górze przy Rozdołach przy tej samej 

działce.  

 

Ad. 8 

 

Sprawy różne 

 

 Sprawy różne zostały zrealizowane wraz z interpelacjami i zapytaniami 

Radnych. 

 

Ad. 9 

 

Przyjęcie protokołów z poprzedniej sesji 

 

Protokół Nr XXXVIII/2013 wyłożony był do wglądu bezpośrednio 

w trakcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy Państwo Radni zapoznali się  

z Protokołem i czy są do niego uwagi. 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli ww. Protokół w głosowaniu jawnym 

przy 11 głosach za i 4 głosach wstrzymujących się. 

 

Ad. 10 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.     PRZEWODNICZĄCY 
              RADY GMINY 

Protokołował: Piotr Harczuk           Edward Tukiendorf 

 


